
 
 

Schriftelijke vragen 

 
 
Datum: 19 juli 2017 
 

 
Aan de voorzitter van de raad 
 

 
Onderwerp: Geitenstal te Brakel 
 

 
Het college wordt verzocht de volgende vragen te beantwoorden: 
 

1. Is het college op de hoogte van het bestaan van een geitenstal in Brakel? 

 

Antwoord:  

Ja.  

 

2. Is deze stal in Brakel gevestigd conform het daar geldende bestemmingsplan? 

 

Antwoord: 

Nee. Op basis van het bestemmingsplan “Buitengebied, Zaltbommel” wordt het houden van 

geiten aangemerkt als een vorm van intensieve veehouderij. In artikel 1.49 wordt een 

intensieve veehouderij gedefinieerd als: “een agrarisch bedrijf, waarbij de bedrijfsuitoefening 

geheel of nagenoeg geheel in gebouwen plaatsvindt of rechtens mag plaatsvinden, dat 

gericht is op het houden van dieren alsmede naar aard daarmee gelijk te stellen 

bedrijfsvormen en dat beschikt over onvoldoende cultuurgrond om de dieren op het bedrijf 

grotendeels zelf te kunnen voeren, omvattende in ieder geval het houden van mestvarkens, 

mestkalveren, geiten, pelsdieren, konijnen, slachtkuikens, leghennen, parelhoenders, 

eenden en overig (slacht)pluimvee”. Een intensieve veehouderij is uitsluitend toegestaan als 

er op de verbeelding hiervoor de aanduiding ‘intensieve veehouderij’ is opgenomen. Op het 

bouwvlak aan de Kooiweg 2a in Brakel is die aanduiding niet opgenomen. De geitenhouderij 

is dan ook niet toegestaan op basis van het bestemmingsplan. Een extern adviseur heeft 

eveneens geconcludeerd dat de geitenhouderij hier in strijd met het bestemmingsplan is 

gevestigd. Met betrekking tot handhaving zullen wij binnenkort een besluit nemen en u 

daarover informeren.   

 

3. Voldoet de geitenstal aan de daar geldende milieueisen? 

 

Antwoord: 

Op de werking van het bedrijf zijn de voorschriften uit het Activiteitenbesluit van toepassing.  

Er is nog geen milieucontrole op het bedrijf uitgevoerd. 

 



4. Met welk besluit op welke datum heeft het college toestemming gegeven tot het 

vestigen van dit geitenbedrijf? 

 

Antwoord: 

Het bedrijf heeft op 19 januari 2016 een Omgevingsvergunning beperkte milieutoets 

gekregen. Bij het beoordelen van de vergunningsaanvraag is geconcludeerd dat voor de 

aangevraagde activiteiten het opstellen van een Milieueffectrapportage niet noodzakelijk 

was. 

 

5. Is het college, met de PvdA Zaltbommel, van mening dat een geitenstal in potentie 

een risico voor de volksgezondheid oplevert?  

 

Antwoord: 

Wij laten ons leiden door de resultaten van de laatste onderzoeken van het Rijksinstituut voor 

Volksgezondheid in Milieu (RIVM) “Veehouderij en gezondheid omwonenden” (VGO) uit 

2016 en juni 2017. Uit de onderzoeken blijkt dat mensen die in de buurt van geitenhouderijen 

wonen een grotere kans op longontsteking hebben. Een toename deed zich tijdens de Q-

koortsepidemie (2007-2010) voor, maar ook in de jaren daarna. Het RIVM heeft nog geen 

verklaring voor het verhoogde risico in de periode na de Q-koortsepidemie en doet nader 

onderzoek. Wij gaan er overigens van uit dat het RIVM de gezondheidsrisico’s van 

veehouderijen in perspectief plaatst ten opzichte van andere gezondheidsrisco’s 

(bijvoorbeeld het wonen in de buurt van een snelweg).  

 

6. Zo nee, waarom niet?  

 

Antwoord: 

N.v.t. 

 

7. Zo ja, wat gaat het college doen om nieuwe vestigingen te voorkomen?  

 

Antwoord:  

Provinciale Staten van Gelderland hebben op 30 augustus 2017 een voorbereidingsbesluit 

genomen. Dit besluit heeft tot gevolg dat de nieuwvestiging van, de uitbreiding van en de 

omschakeling naar een geitenhouderij niet mogelijk is. Ook is de uitbreiding van de 

oppervlakte van het dierenverblijf van een geitenhouderij niet mogelijk. PS zijn van plan om 

binnen een half jaar de Omgevingsverordening op dit onderdeel aan te passen. Naast dit 

recente besluit van PS staat het bestemmingsplan “Buitengebied, Zaltbommel” een 

geitenhouderij alleen toe binnen een agrarische bouwvlak dat is aangeduid als ‘intensieve 

veehouderij’. Wij beschouwen een geitenhouderij, ongeacht de omvang, immers als een 

intensieve veehouderij. Binnen de gemeente Zaltbommel zijn op dit moment geen locaties 

beschikbaar waarop een nieuw (intensief) veehouderijbedrijf (zoals een geitenhouderij) zich 

kan vestigen. Omschakeling van een bestaande intensieve veehouderij naar een 

geitenhouderij wordt tegengehouden door het voorbereidingsbesluit van PS.   

 

8. Zo ja, wat gaat het college doen om risico’s bij het bedrijf in Brakel te voorkomen? 

 

Antwoord: 

Wij geven de Omgevingsdienst Rivierenland de opdracht toezicht te houden op naleving van 

de milieuvoorschriften door het bedrijf en het bedrijf prioriteit te geven op de controlelijst van 

de ODR. Wij merken op dat de naleving van regelgeving op het gebied van volksgezondheid 



en dierenwelzijn buiten onze bevoegdheid valt.   

 

9. In een gebied van 2 km rond een geitenbedrijf bestaat een verhoogd risico op 

longontsteking. Heeft het college hierover contact gehad met de huisartsen van 

Zuilichem, Aalst en Brakel? 

 

Antwoord: 

Nee.  

 

10. Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord: 

Het raadplegen van huisartsen is geen onderdeel van de vergunningsprocedure. Destijds is 

ook, voorafgaand aan het verlenen van de omgevingsvergunning beperkte milieutoets, geen 

advies aan de GGD gevraagd. Tegenwoordig wordt wel advies ingewonnen bij de GGD als 

de vergunningsaanvraag een intensieve veehouderij betreft. Het advies van de GGD heeft 

echter (formeel) geen invloed op het wel of niet verlenen van een OBM.  

 

11. Zo ja, wat is de uitkomst van dit contact? 

 

Antwoord: 

N.v.t. 

 

12. Alle geiten dienen ingeënt te zijn tegen Q-koorts. Is dit het geval bij dit bedrijf? 

 

Antwoord: 

Wij kunnen dat niet nagaan. Het toezicht op het inenten van geiten is de verantwoordelijkheid  

van de NVWA. De NVWA ziet streng toe op het inenten van geiten. Wij gaan er dan ook van 

uit dat bij dit bedrijf de geiten zijn ingeënt.   

 

13. De PvdA Zaltbommel ondersteunt de oproep van de Gelderse Natuur en 

Milieufederatie om een tijdelijke stop in te stellen voor geitenbedrijven in Gelderland. 

Ondersteunt het college die oproep ook? 

 

Antwoord: 

PS hebben inmiddels via het voorbereidingsbesluit van 30 augustus 2017 een tijdelijke stop 

voor geitenhouderijen ingesteld..    

 

14. Is het mogelijk om gemeentelijk een stop in te stellen voor de vestiging van nieuwe 

geitenstallen?  

 

Antwoord: 

Zie ons antwoord op vraag 13.  

 

15. Zo ja, hoe en wanneer gaat het college dit doen? 

 

Antwoord: 

Zie ons antwoord op vraag 13. 

 
Toelichting: 



 
In Brakel zijn ongeveer 1300 geiten gehuisvest. De inmiddels afgewende komst van een 
geitenstal in Maasdriel veroorzaakte maatschappelijke onrust. De PvdA Zaltbommel 
beschouwt de aanwezigheid van een geitenstal als een potentieel risico voor de 
volksgezondheid. Om greep te houden op de verspreiding van Q-koorts, dient inenting en 
zorg voor de geiten en hun mest perfect in orde te zijn. Nu in Brabant een stop is gezet op 
nieuwe geitenstallen, ziet de PvdA Zaltbommel een mogelijk waterbed-effect. Wat niet meer 
kan in Brabant, verplaatst zich naar Gelderland, naar de Bommelerwaard. Uit onderzoek van 
het RIVM blijkt een verhoogd risico op longontsteking in een straal van 2 km rond een 
geitenverblijf. De staldeuren van de loods in Brakel staan open. Het risicogebied reikt van 
Zuilichem, Aalst en Brakel, tot en met de N322. 

 
Nico van Wijk 
Partij van de Arbeid 
 

 
 
 
 


